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Nummer.  

Elst,  27 september 2021

AAN DE RAAD

1. Voorstel
1. Het college voorstellen om in de lijn van de motie “ruimte voor de gebiedstafel 

Windpark Midden Betuwe” en de motie “50/50 “, beiden aangenomen in de raad van 
25 mei 2021, samen met de raad van Overbetuwe kaders vast te stellen voor het 
vervolgtraject inzake ALLE initiatieven die er liggen t.a.v. het realiseren van 
windmolenpark(en) in het beoogde gebied Midden Betuwe

2. Het college voorstellen om aanvullend op beslispunt 1 de gemeenteraad kaders te 
laten opstellen waar zowel het proces als de uitwerking aan zou moeten voldoen en  
de initiatiefnemers op basis van die duidelijke kaders een goed proces kunnen 
doorlopen teneinde draagvlak te creëren binnen onze gemeente.

3. Het college verzoeken om de kaders zoals bedoeld in beslispunt 2 in te brengen bij 
de planvorming van initiatiefnemers.

4. Het college verzoeken om de initiatiefnemers te informeren dat de op te stellen 
kaders gaan gelden vanaf 22 juni 2021. 

5. Het college verzoeken de raad in de gelegenheid te stellen om met (en over) alle 
betrokken partijen te praten door middel van het organiseren van een of meer 
rondetafelgesprekken (RTG’s).

2. Inleiding
In de raadsvergadering van 25 mei 2021 heeft de gemeenteraad in Overbetuwe een 
motie aangenomen met als titel “Ruimte voor de gebiedstafel Windpark Midden 
Betuwe”. Ook de motie “50 % duurzame energie” is na een kort interpellatiedebat, 
mede op basis van de in bijlage 1, gereconstrueerde tijdlijn, aangenomen. 

Voorvloeiend uit deze aangenomen moties heeft de raad op 22 juni jl. de motie 
“Windmolenparken Midden Betuwe” aangenomen (bijlage 2). 
De uitwerking daarvan is in dit initiatiefvoorstel uitgewerkt.

3. Probleemstelling 
   Daags na het interpellatiedebat op 25 mei 2021 kwam een van de redenen voor het   

aanvragen daarvan “weer op tafel” waaruit bleek dat er toch een verschil lijkt te bestaan 
over de wijze waarop het proces rondom het mogelijk aanvragen van een vergunning 
dan wel vergunningen voor het bouwen/realiseren van windmolens langs de A15, de 
rol van de raad, de rol van de deelnemers aan de gebiedstafels en zeer zeker ook de 
rol van onze gemeente tijdens het proces, door de initiatiefnemers zal worden geleid.
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Op 21 juni 2021 heeft op verzoek van de raad een gesprek plaatsgevonden tussen 
initiatiefnemers Betuwewind en Betuwemolen en windpark Hemmen/SLF en de 
wethouder, waarbij de wethouder heeft moeten concluderen dat de standpunten 
tussen windpark Hemmen/SLF en Betuwewind dermate ver uit elkaar liggen dat zij 
geen mogelijkheden zien een samenwerking aan te gaan die voldoet aan de eigen 
uitgangspunten van beide partijen.

Doordat het gebied, de zone is aangewezen als mogelijk gebied voor alternatieve 
energie, lees zon en wind, is het risico dat er nu en naar de toekomst aanvragen 
blijven komen van initiatiefnemers. We willen als raad nu bepalen, in overleg met 
onze bewoners, wat wij als eindsituatie voor ogen hebben voor deze bewuste zone.

4. Beoogde maatschappelijke effecten 
De gemeenteraad heeft zich diverse keren uitgesproken over de richting, de kaders 
en de wijze waarop participatie van de initiatiefnemer met omwonenden zou moeten 
plaatsvinden. Daarbij is ook de wens uitgesproken om alle mogelijke plannen van 
diverse initiatiefnemers eerst integraal dan wel gelijktijdig aan de betrokken inwoners 
mee te geven als basis om te kunnen komen tot een maatschappelijk gedragen plan 
voor het kunnen realiseren van windmolens langs de A15 in het Midden Betuwe 
gebied. 

Zie als uitgangspunt daarvoor het coalitieakkoord 2018-2022 waarin is aangegeven 
dat er namens onze gemeente een zoekgebied is vastgesteld en daar ruimte zou 
kunnen zijn voor windmolens.

De raad pas aan het einde van het traject aan zet blijkt te zijn om een voorstel van de 
initiatiefnemers wel of niet akkoord te bevinden, kan volgens ons in de huidige 
situatie leiden tot zelfs een volledig NEE tegen het realiseren van zelfs 2 windmolens 
aldaar, omdat op dit moment de weerstand van omwonenden nog groter is geworden 
doordat er in deze fase al gesproken wordt door initiatiefnemers over het willen gaan 
realiseren van 8-9 windmolens. 

Daarnaast is gebleken dat er spanning is ontstaan doordat vanuit de colleges van 
B&W van de gemeenten en de initiatiefnemers is benoemd dat de Provincie 
Gelderland zou kunnen gaan ingrijpen. Omwonenden hebben in kontakten met 
raadsleden aangegeven dat zij aan de gebiedstafel ook willen spreken over varianten 
waarbij aan de noordzijde geen of ten hoogste twee windmolens worden gerealiseerd 
en aan de zuidzijde maximaal drie, dus terug naar de aantallen die ook eind 2018 in 
het startdocument van het College werden genoemd.

De raad van Overbetuwe meent dat voordat er ook maar iets van aantallen aan de 
orde zijn, er eerst maar eens goed proces met inwoners en initiatiefnemers doorlopen 
moet worden om samen middels draagvlak tot een gedragen initiatief te komen. De 
recente uitspraak van de Raad van State en de gevolgen daarvan, waarover het 
demissionair kabinet op 7 juli jl. de Kamer per brief heeft geïnformeerd, zijn naar de 
mening van de raad een extra aanleiding om dit te doen.



onskenmerk 3/3

Naam indiener(s) 

Jackie Versluis (CDA) 

Ard op de Weegh (BOB) 

Rik van den Dam (GL) 

Karel Grimm (VVD) 

Hans van den Moosdijk (D66) 

René Post (GBO) 

Elbert Elbers (PvdA) 

Hanny van Brakel (CU)

5. Relevante stukken
1. Gereconstrueerde tijdlijn 
2. Motie 22 juni 2021
3. Bestuurlijke Reactie van het college van 19 oktober 2021 op het initiatiefvoorstel 
4. Kamerbrief van 6 juli 2021 over Gevolgen van de uitspraak van de Raad van State 

over de milieubeoordeling voor windturbinenormen
5. Intentieovereenkomst Windpark Midden Betuwe (geanonimiseerd) 
6. Raadsbesluit 

Technische vragen dienen uiterlijk donderdagmorgen om 08:00 uur voor de betreffende 
politieke avond te worden gesteld via griffie@overbetuwe.nl


